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Innstilling til Stortinget 
fra helse- og omsorgskomiteen
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Innstilling fra helse- og omsorgskomiteen om
Representantforslag frå stortingsrepresentantane
Sylvi Listhaug, Bård Hoksrud, Morten Wold og
Frank Edvard Sve om å vidareføre tilbodet ved
Mork rehabiliteringssenter

Til Stortinget

Bakgrunn
I dokumentet fremmes følgende forslag:

«1. Stortinget ber regjeringa syrgje for at Mork rehabili-
teringssenter i Helse Møre og Romsdal vert vidare-
ført med spesialisert rehabilitering.

2. Stortinget ber regjeringa syrgje for at det vert lagt
fram ein fleirårig rehabiliteringsplan for bygnings-
massen på Mork, slik at tilbodet kan verte vidare-
ført også på lengre sikt.»

Det vises til dokumentet for nærmere redegjørelse
for forslagene.

Komiteens merknader
Ko m i t e e n ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r b e i d e r -

p a r t i e t ,  To v e  E l i s e  M a d l a n d ,  C e c i l i e
M y r s e t h ,  E v e n  A .  R ø e d  o g  Tr u l s  Va s v i k ,  f r a
H ø y r e ,  S a n d r a  B r u f l o t ,  E r l e n d  S v a r d a l  B ø e
o g  l e d e r e n  To n e  W i l h e l m s e n  Tr ø e n ,  f r a
S e n t e r p a r t i e t ,  L i s a  M a r i e  N e s s  K l u n g l a n d
o g  H a n s  I n g e  My r v o l d ,  f r a  F r e m s k r i t t s p a r -

t i e t ,  B å r d  H o k s r u d  o g  M o r t e n  Wo l d ,  f r a
S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i ,  M a r i a n  H u s s e i n ,
f r a  R ø d t ,  S e h e r  Ay d a r ,  f r a  K r i s t e l i g  F o l k e -
p a r t i ,  O l a u g  Ve r v i k  B o l l e s t a d ,  o g  f r a  P a s i -
e n t f o k u s ,  I r e n e  O j a l a , viser til forslaget i Doku-
ment 8:100 S (2022–2023) om å videreføre tilbudet ved
Mork rehabiliteringssenter. Statsråd Ingvild Kjerkol har
uttalt seg om forslaget i brev til komiteen av 16. februar
2023. Brevet følger som vedlegg til denne innstillingen.

Ko m i t e e n  har avholdt skriftlig høring og har
mottatt mer enn nitti høringsinnspill fra blant annet
pasient- og fagorganisasjoner, kommuner, lokale par-
tilag og enkeltpersoner. Ko m i t e e n  merker seg at alle
høringsinnspillene stiller seg positive til å bevare Mork
som rehabiliteringssenter. Ko m i t e e n  viser til at Mork
rehabiliteringssenter er et tverrfaglig, spesialisert tilbud
for rehabilitering av pasienter som har gjennomgått
hjerneslag, traumatiske hodeskader og andre nevrolo-
giske sykdommer, og at tilbudet nå er truet av nedleggel-
se da Helse Møre og Romsdal ønsker å flytte plassene til
Ålesund. Ko m i t e e n  merker seg at forslagsstillerne
mener dette vil svekke rehabiliteringstilbudet til befolk-
ningen i området, og at avstanden fra Mork til Ålesund
er så stor at fagmiljøet på Mork vil oppløses.

Ko m i t e e n  viser til at etter at forslaget ble frem-
met, har Helse Møre og Romsdal vedtatt nedleggelsen i
styremøte 1. februar 2023.

Ko m i t e e n  merker seg at forslagsstillerne frem-
mer forslag om at Mork rehabiliteringssenter i Helse
Møre og Romsdal blir videreført med spesialisert reha-
bilitering, og at det blir lagt fram en flerårig rehabilite-
ringsplan for bygningsmassen.

Ko m i t e e n s  f l e r t a l l ,  m e d l e m m e n e  f r a  A r -
b e i d e r p a r t i e t ,  H ø y r e  o g  S e n t e r p a r t i e t , me-
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ner Mork rehabiliteringssenter i Volda i mange år har
gitt et viktig og godt tilbud innen spesialisert rehabilite-
ring til pasienter i Møre og Romsdal som trenger det,
men også til pasienter fra andre steder i landet. F l e r -
t a l l e t  mener engasjementet som er vist rundt Mork
rehabiliteringssenter i forbindelse med Helse Møre og
Romsdals vedtak om samlokalisering av rehabili-
teringstilbudet, er en annerkjennelse av tilbudet og fag-
miljøet som er ved Mork.

F l e r t a l l e t  viser til at styret i Helse Møre og Roms-
dal har gjort vedtak i saken. Helseforetaket viser til at
det er bygningsmasse ved Mork rehabiliteringssenter
som har en for dårlig tilstandsgrad, og mener at det ikke
er rom for større tiltak for utbedring av bygningsmassen
i langtidsperioden. F l e r t a l l e t  vil understreke at et
godt helsetilbud avhenger av gode lokaliteter.

F l e r t a l l e t  viser til at Helse Møre og Romsdal HF
har vurdert kapasiteten for spesialisert rehabilitering i
sitt opptaksområde basert på bruken av tjenestene de
fem siste årene, og konkluderer med at døgntilbudet er
noe overdimensjonert. F l e r t a l l e t  merker seg at re-
duksjonen i antall sengeplasser i spesialisert rehabilite-
ring i Møre og Romsdal er en tilpasning til dagens be-
hov.

F l e r t a l l e t  vil understreke at ved den nå vedtatte
samlokaliseringen av rehabiliteringstilbudet i Helse
Møre og Romsdal til Ålesund sykehus må kvaliteten på
tjenesten forbli tilsvarende som i dag eller bedre.

F l e r t a l l e t  forutsetter at det uavhengig av lokali-
sering og organisering gis et godt rehabiliteringstilbud
som ivaretar behovene for spesialisert rehabilitering i
hele regionen.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t ,  S o s i a l i s t i s k  Ve n s t r e p a r t i ,  R ø d t ,
K r i s t e l i g  F o l k e p a r t i  o g  P a s i e n t f o k u s  viser til
at det er besluttet å legge ned Mork rehabiliteringssen-
ter og flytte tjenestene til Ålesund sykehus. D i s s e
m e d l e m m e r  mener det er en svært dårlig løsning.
Kompetansen som er bygget opp ved Mork over mange
år, er uvurderlig, og d i s s e  m e d l e m m e r  mener kvali-
teten i rehabiliteringstjenestene vil svekkes betydelig
dersom tjenestene flyttes slik det er planlagt. Ansatte
ved Mork rehabiliteringssenter har også uttrykt at de
ikke ønsker å flytte eller pendle til Ålesund. Derfor vil
ansatte i besittelse av viktig kompetanse forsvinne fra
rehabiliteringstjenestene i Møre og Romsdal. Dette er
svært lite hensiktsmessig i en tid der det stadig snakkes
om behovet for mer kompetanse og flere ansatte i helse-
tjenestene.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener at tilbudet ved Mork
rehabiliteringssenter må opprettholdes for å sikre viktig
kompetanse og opparbeidet kunnskap, men også fordi
omgivelsene på Mork er en viktig del av behandlingstil-
budet. En mer institusjonspreget tjeneste ved Ålesund

sykehus vil ikke fullt ut kunne erstatte dagens tilbud ved
Mork.

D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen sørge for at Mork reha-
biliteringssenter i Helse Møre og Romsdal videreføres
med spesialisert rehabilitering.»

D i s s e  m e d l e m m e r  viser til at noe av argumen-
tasjonen for å legge ned Mork rehabiliteringssenter er at
bygningsmassen er i dårlig stand og trenger vedlike-
hold. Det er riktig at det vil koste å vedlikeholde byg-
ningsmassen. D i s s e  m e d l e m m e r  mener likevel
dette er en nødvendig kostnad for å sikre et godt og ver-
dig rehabiliteringstilbud til pasienter i Møre og Roms-
dal. Det er heller ikke regnet på hvor mye det vil koste å
flytte hele tjenesten til sykehuset i Ålesund, og det er
derfor vanskelig å si om flyttingen vil lønne seg rent
økonomisk eller ikke.

D i s s e  m e d l e m m e r  fremmer derfor følgende
forslag:

«Stortinget ber regjeringen sørge for at det legges
frem en flerårig rehabiliteringsplan for bygningsmassen
på Mork, slik at tilbudet kan videreføres også på lengre
sikt.»

Ko m it e e ns  m ed l e mm e r f ra  F re m s k r i t t s -
p a r t i e t  viser til at alle høringsinnspillene som er kommet,
er positive til å opprettholde Mork rehabiliteringssenter.
Derfor mener d i s s e  m e d l e m m e r  det er veldig synd at
alle ansatte ved Mork allerede har fått beskjed om at de på
kort varsel må velge om de vil være med videre til Ålesund,
ellers får de oppsigelse. Dette skjer samtidig som det ligger et
forslag i Stortinget om å opprettholde tilbudet. Som følge av
regjeringens innstramminger er helseforetakene nå nødt til
å gjøre tøffe prioriteringer som går hardt ut over pasientene.
D i s s e  m e d l e m m e r  synes likevel det er spesielt av hel-
seforetaket å ikke avvente behandlingen i Stortinget.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  H ø y r e  viser til
at styret i Helse Møre og Romsdal HF 1. februar vedtok
samlet lokalisering av spesialisert rehabilitering i helse-
foretaket. D i s s e  m e d l e m m e r  viser til begrunnelsen
for en samlet lokalisering og ønsker ikke en politisk
overstyring av prioriteringen som helseforetaket har
gjort. Det er helse- og omsorgsministeren som gjennom
oppdragsdokumentene stiller styringskrav til de regio-
nale helseforetakene. D i s s e  m e d l e m m e r  er opptatt
av at den samlede kvaliteten på rehabiliteringstilbudet
i helseforetaket ikke svekkes ved en nedleggelse av
Mork rehabiliteringssenter.

D i s s e  m e d l e m m e r  mener det må bli en bedre
overgang fra behandling til rehabilitering. D i s s e
m e d l e m m e r  viser til behandlingen av statsbudsjettet
for 2023. Her fremmet Høyre sammen med Fremskritts-
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partiet, Kristelig Folkeparti og Pasientfokus følgende
forslag:

«Stortinget ber regjeringen vurdere behovet for en
habilitering- og rehabiliteringsreform som bidrar til å
bedre tilbudet i, og samhandlingen mellom primærhel-
setjenesten og spesialisthelsetjenesten. Stortinget ber
regjeringen komme tilbake på egnet måte.»

Arbeiderpartiet, Senterpartiet og Sosialistisk Ven-
streparti, som har flertall sammen i Stortinget, støttet
ikke dette forslaget. D i s s e  m e d l e m m e r  mener for-
slaget ville bidratt til å sette i gang et viktig arbeid som
på sikt kunne ha styrket habiliterings- og rehabilite-
ringsområdet i Norge.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  F r e m s k r i t t s -
p a r t i e t  mener det er rart at Høyre ikke ønsker en po-
litisk overstyring av prioriteringene i helseforetaket,
samtidig som de sier de er opptatt av at den samlede
kvaliteten på rehabiliteringstilbudet ikke skal svekkes.
D i s s e  m e d l e m m e r  mener at dette ikke henger
sammen. Det er åpenbart at kvaliteten vil svekkes når
viktig kompetanse ved Mork rehabiliteringssenter for-
svinner. For det første mister man lokalitetene ved
Mork, i tillegg til at flere ansatte har uttrykt at de ikke
ønsker å flytte eller pendle til Ålesund. Det betyr at
kompetente ansatte forsvinner fra rehabiliteringstje-
nesten, som vil svekkes og føre til et dårligere tilbud for
alle som har behov for gode rehabiliteringstjenester.

Ko m i t e e n s  m e d l e m m e r  f r a  S o s i a l i s t i s k
Ve n s t r e p a r t i  o g  R ø d t  merker seg høringsinnspil-
let fra Legeforeningen ved Volda Sjukehus, som trekker
frem bekymring over å redusere det spesialiserte reha-
biliteringstilbudet, og de store utgiftene Helse Møre og
Romsdal har til kjøp av privat rehabilitering. D i s s e
m e d l e m m e r  forutsetter at dette ikke er en utvikling
sittende regjering ønsker. Videre merker d i s s e  m e d -
l e m m e r  seg bekymringen for at tapt spesialkompe-
tanse gir økt press på sykehuset, og at det blant annet vil
gå ut over det ambulante tilbudet.

D i s s e  m e d l e m m e r  merker seg videre at Norsk
Fysioterapeutforbund (NFF) viser til at det i dag er et
godt og kompetent fagmiljø ved Mork. Det er grunn til å
ta på alvor den bekymringen NFF har for effekten flyt-
tingen vil ha på fagmiljøet. Sett i lys av at det er en pågå-
ende helsepersonellkrise, der vi stadig mister kvalifisert
personell fra det offentlige til det private, er det særlig
aktuelt å sørge for å beholde personell der det er gode
fagmiljøer.

D i s s e  m e d l e m m e r  merker seg at «Prosjekt Ut-
vikling av rehabiliteringstjenesten i Møre og Romsdal»
er et samarbeid mellom kommunene og spesialisthelse-
tjenesten.

På denne bakgrunn fremmer d i s s e  m e d l e m -
m e r  følgende forslag:

«Stortinget ber regjeringen komme tilbake til Stor-
tinget med en sak som sikrer gjennomføring av ‘Pro-
sjekt Utvikling av rehabiliteringstjenesten i Møre og
Romsdal’, som er et samarbeid mellom kommunene i
Møre og Romsdal, Helse Møre og Romsdal HF og Helse
Midt-Norge RHF, slik at rehabiliteringstjenesten på
Mork videreføres.»

Ko m i t e e n s  m e d l e m  f r a  S o s i a l i s t i s k  Ve n -
s t r e p a r t i  viser til at Sosialistisk Venstreparti har
fremmet en rekke forslag for å styrke rehabiliterings- og
habiliteringstjenestene, blant annet i Dokument 8:43 S
(2020–2021) Representantforslag om å sikre likeverdige
og gode rehabiliteringstjenester i hele landet, jf. Innst.
271 S (2020–2021), der det ble fremmet helt konkrete
forslag om å sette ned utvalg og tiltak som kunne gjen-
nomføres. I det mest konkrete forslaget stod Sosialistisk
Venstreparti alene, men stod også sammen med Arbei-
derpartiet og Senterpartiet i flere forslag. D e t t e  m e d -
l e m  merker seg at samtlige av forslagene de daværende
regjeringspartiene stemte ned, var mer forpliktende
enn det litt uklare

«vurdere behovet for en habiliterings- og rehabilite-
ringsreform».

Forslag fra mindretall
Forslag fra Fremskrittspartiet, Sosialistisk Venstre-
parti, Rødt, Kristelig Folkeparti og Pasientfokus:
Forslag 1

Stortinget ber regjeringen sørge for at Mork rehabi-
literingssenter i Helse Møre og Romsdal videreføres
med spesialisert rehabilitering.

Forslag 2
Stortinget ber regjeringen sørge for at det legges frem

en flerårig rehabiliteringsplan for bygningsmassen på
Mork, slik at tilbudet kan videreføres også på lengre sikt.

Forslag fra Sosialistisk Venstreparti og Rødt:
Forslag 3

Stortinget ber regjeringen komme tilbake til Stor-
tinget med en sak som sikrer gjennomføring av «Pro-
sjekt Utvikling av rehabiliteringstjenesten i Møre og
Romsdal», som er et samarbeid mellom kommunene i
Møre og Romsdal, Helse Møre og Romsdal HF og Helse
Midt-Norge RHF, slik at rehabiliteringstjenesten på
Mork videreføres.
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Komiteens tilråding
Komiteens tilråding fremmes av medlemmene i ko-

miteen fra Arbeiderpartiet, Høyre og Senterpartiet.

Ko m i t e e n  har for øvrig ingen merknader, viser
til representantforslaget og rår Stortinget til å gjøre føl-
gende

v e d t a k :

Dokument 8:100 S (2022–2023) – Representantfor-
slag frå stortingsrepresentantane Sylvi Listhaug, Bård
Hoksrud, Morten Wold og Frank Edvard Sve om å vida-
reføre tilbodet ved Mork rehabiliteringssenter – vedtas
ikke.

Oslo, i helse- og omsorgskomiteen, den 13. april 2023

Tone Wilhelmsen Trøen Seher Aydar
leder ordfører



Statsråden 

Postadresse: Postboks 8011 Dep 0030 Oslo 
Kontoradresse: Teatergt. 9 Telefon* 22 24 90 90 

Org no.: 983 887 406 

Dokument 8:100 S (2022-2023) – representantforslag 100 S (2022-2023) 

Jeg viser til brev fra Stortingets helse- og omsorgskomité av 31.01.2023 hvor komitéen ber 

om vurdering av representantforslag 100 S (2022-2023) fra Sylvi Listhaug, Bård Hoksrud, 

Morten Wold og Frank Edvard Sve om å videreføre tilbudet ved Mork rehabiliteringssenter. 

Representantene fremmer to forslag: 

1. Stortinget ber regjeringa syrgje for at Mork rehabiliteringssenter i Helse Møre og Romsdal

vert vidareført med spesialisert rehabilitering. 

2. Stortinget ber regjeringa syrgje for at det vert lagt fram ein fleirårig rehabiliteringsplan for

bygningsmassen på Mork, slik at tilbodet kan verte vidareført også på lengre sikt. 

Svar: 

De regionale helseforetakene er gitt ansvaret med å sørge for å gi befolkningen nødvendige 

spesialisthelsetjenester. De regionale helseforetakenes planlegging av det framtidige 

tjenestetilbudet skal skje innenfor de rammene som settes for virksomheten. Stortingets 

årlige bevilgninger fordeles til de regionale helseforetakene (RHF-ene). RHF-ene gir så 

helseforetakene oppdrag gjennom styringsdokumenter og økonomiske rammer. 

Det er styret og ledelsen i helseforetakene, i dette tilfellet Helse Møre og Romsdal HF, som 

har ansvaret for å foreta tiltak og endringer som er nødvendige for å oppfylle oppdragene.  

Representantene refererer til en styresak om flytting av rehabiliteringsvirksomheten fra Mork 

til Ålesund, som ble behandlet på styremøtet i Helse Møre og Romsdal HF den 1. februar 

2023. 

Styret gjorde følgende vedtak i sak om samlet lokalisering av spesialisert rehabilitering i 

Helse Møre og Romsdal: 

Helse- og omsorgskomitéen 

Stortinget  

0026 Oslo 

Deres ref Vår ref 

23/523- 

Dato 

16. februar 2023

VEDLEGG



 

 

Side 2 
 

«Styret for Helse Møre og Romsdal sluttar seg til dei vurderingane som er gjort i saka og 

godkjenner samla lokalisering av spesialisert rehabilitering i helseføretaket i seksjon for 

fysikalsk medisin og rehabilitering i Ålesund sjukehus.  

Styret ber administrerende direktør sende over vedtaket til Helse Midt Norge til orientering. « 

 

I forbindelse med dette representantforslaget har Helse- og omsorgsdepartementet innhentet 

informasjon fra Helse Midt- Norge RHF om bakgrunnen for vedtaket. 

 

Helse Midt-Norge RHF viser til at bygningsmassen ved Mork rehabiliteringssenter har en 

svært dårlig tilstandsgrad. Det vil ifølge Helse Midt- Norge RHF ikke være rom for større 

rehabiliteringstiltak i langtidsperioden, utover det som er driftskritisk nødvendig ved 

sykehusene. 

 

Helse Midt- Norge RHF fremholder at Helse Møre og Romsdal HF har relativt mange 

døgnplasser for rehabilitering sammenlignet med andre helseforetak. Helse Møre og 

Romsdal HF har vurdert kapasiteten for spesialisert rehabilitering i sitt opptaksområde basert 

på bruken av tjenestene de fem siste årene, og konkluderer med at døgntilbudet er noe 

overdimensjonert. Reduksjonen av senger er derfor en tilpasning til dagens behov for 

spesialisert rehabilitering.  

 

Videre opplyser Helse Midt- Norge RHF at foretakets vurdering er at kvaliteten på tilbudet 

innen spesialisert rehabilitering vil bli styrket ved en samlokalisering. Et større fagmiljø vil 

være en stor fordel for å lykkes med å rekruttere helsepersonell med riktig kompetanse til 

foretaket, og for å spisse fagutviklingen gjennom bl.a. forskning. På nasjonalt nivå er det en 

utfordring å rekruttere legespesialister innen blant annet fagområdet fysikalsk medisin og 

rehabilitering. Videre påpeker Helse Midt- Norge RHF at spesialisert rehabilitering ofte er 

kompleks og krever samarbeid mellom ulike fagpersoner og spesialister i pasientforløpene.  

Erfaring viser at rekruttering av spesialister i for eksempel nevropsykologi og fysikalsk 

medisin blir lettere med nærhet til et større og bredere fagmiljø ved et sykehus. Disse 

profesjonene utgjør en viktig del av det spesialiserte rehabiliteringstilbudet. 

 

Helse Midt- Norge RHF viser også til at Helse Møre og Romsdal HF har beregnet at driften 

for rehabilitering kan reduseres med minst 10 stillinger, og at samlet innsparingspotensial vil 

være minimum 10 millioner kroner årlig ved samlet lokalisering av spesialisert rehabilitering. 

Dette er ressurser som kan brukes til annen behandling i helseforetaket.  

 

Helse Midt- Norge RHF fremholder at mangel på arbeidskraft, både nå og i tiden som 

kommer, gjør at det må planlegges for å levere tjenestene på en mest mulig effektiv måte for 

å sikre innbyggerne spesialisthelsetjenester. Det betyr at det er nødvendig å gjennomføre 

tiltak som svarer på personellmessige og økonomiske utfordringer, og som samtidig 

opprettholder tilbudet med god kvalitet.  

 

 



 

 

Side 3 
 

Jeg forutsetter at Helse Midt-Norge RHF og Helse Møre og Romsdal HF med den foreslåtte 

omorganiseringen av rehabiliteringstilbudet fortsatt vil ivareta behovene for spesialisert 

rehabilitering i hele opptaksområdet. Derfor vil jeg anbefale at Stortinget ikke gir sin støtte til 

forslagene i representantforslag 100 S (2022-2023). 

 

 

 

 

Med hilsen 

 

 
Ingvild Kjerkol 
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